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BRMG-KSiB-II.0012.3.2014 
 

PROTOKÓŁ NR 48–03/2014 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 24 marca 2014 roku, a rozpoczęło się o godz. 15.45, w sali nr 208 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób (6), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 48 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został drogą elektroniczną wysłany do radnych w 
terminie regulaminowym - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Godz. 15:50 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej – druk nr 1158. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, Przedstawiciele Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

Godz. 15:55 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 
terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – 
druk nr 1196. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Godz. 16:00 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 
za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest 
Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, 
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg – druk nr 1197. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, Przedstawiciele Zarządu Dróg 
i Zieleni w Gdańsku 
 

Godz. 16:15 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 
1198. 
 

5. Zaopiniowanie projektu zarządzenia Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie zmian w budżecie Miasta Gdańska na rok 2014 i zmian w planie 
finansowym Urzędu Miejskiego w Gdańsku na 2014 rok. 

 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającą 

uchwałę sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2014 – 2040 – druk nr 1205.   
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 
1206.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie szczegółowych warunków udzielania pomocy 
publicznej przez Gminę Miasta Gdańska przedsiębiorcom w zakresie 
zwolnień z podatku od nieruchomości na nową inwestycję w mieście 
Gdańsku lub na utworzenie miejsc pracy w związku z nową inwestycją w 
mieście Gdańsku – druk nr 1203. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Godz. 16:40 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1193. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Wydział Polityki 
Gospodarczej 
 

Godz. 16:45 

10.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych 
dokumentu Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta – druk nr 1204. 
 

Godz. 17:00 

11.  Informacja o pracy Powiatowego Urzędu Pracy  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – pan Roland Budnik – Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 

 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Wpłynęły do Komisji do zaopiniowania trzy projekty uchwał: 
 

• Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
zmian w załączniku Nr 1 do uchwały Nr XLVII/1051/13 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 16 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
„Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania związane z 
ochroną środowiska i gospodarką wodną” – druk nr 1207.  

 
• Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 – druk nr 1209. 

 
• Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku – druk nr 1210. 

 
Wpłynęły również Autopoprawki do druków nr 1205 i nr 1206. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
zaproponował, aby powyższe projekty uchwał były omawiane jako pkt 1, 2, 3, a 
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następnie poddał pod głosowanie wprowadzenie projektów uchwał zawartych w 
drukach nr 1207, 1209 i 1210 do porządku posiedzenia. 
Komisja wprowadziła do porządku powyższe projekty uchwał w wyniku 
przeprowadzonego głosowania – jednogłośnie 4 głosami za. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionego 
porządku posiedzenia wraz z przegłosowanymi  zmianami.  
 

Komisja porządek wraz ze zmianami przyjęła i przegłosowała 
jednogłośnie - 4 głosami za. 
 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmian w 
załączniku Nr 1 do uchwały Nr XLVII/1051/13 Rady Miasta Gdańska z dnia 16 
grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania dotacji celowych 
na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną” – druk nr 1207. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.80.2014). 
 

Pani Dagmara Nagórka - Kmiecik – Zastępcę Dyrektora Wydziału Środowiska, w 
imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1207. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska Komisja, po wysłuchaniu 
informacji i wyjaśnień przekazanych przez Panią Dagmarę Nagórkę - Kmiecik – 
Zastępcę Dyrektora Wydziału Środowiska, w wyniku przeprowadzonego głosowania,  
jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1207 – bez poprawek. (Opinia nr 48-03/360-15/2014). 

 
PUNKT – 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 – druk nr 
1209.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.82.2014). 
 

Pan Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej, w 
imieniu wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie i 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 
1209. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, Komisja, po wysłuchaniu 
informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana Jarosława Formelę – Zastępcę 
Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania,  
jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1209 – bez poprawek. (Opinia nr 48-03/361-16/2014). 

 
PUNKT – 3 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku – druk nr 1210. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.83.2014). 
 

Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora ds. Usług Społecznych w  Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie, w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt 
uchwały. 
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1210. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Marlenę Jasnoch – Zastępcę Dyrektora ds. 
Usług Społecznych w  Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania,  jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1210 – bez poprawek. (Opinia 
nr 48-03/362-17/2014). 
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej – druk nr 1158.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.31.2014) 
 

Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora ds. Usług Społecznych w  Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie, w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt 
uchwały. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Mam jedno pytanie, które być może wyda się śmieszne, ale dlaczego tak mało? W 
tym sensie, że, boję się, że 50 tys. zł to jest na takie bieżące przejedzenie 
operacyjne. Natomiast nie tworzy wartości dodanej. Więc wolałbym, żeby w tej 
uchwale było 200 tys., 500 tys. niż 50 tys., albo w ogóle. Chciałbym państwa, albo 
ewentualnie panią Skarbnik o to podpytać.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Miasto przekazuje dotację już trzeci rok z kolei dla Spółdzielni Socjalnej na 
realizację zadań. Więc chyba w roku 2011 była to kwota chyba 70 tys. zł. 
 
Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora ds. Usług Społecznych w  Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie 
To było w zeszłym roku. Razem 160 tys. zł. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Także to jest trzeci rok dofinansowanie poprzez dotację Spółdzielni Socjalnej, 
ponieważ jest to dotacja na działalność bieżącą, a nie na działalność inwestycyjną 
czyli tworzenia nowych miejsc pracy, w związku z tym zakładając tą spółdzielnię 
wcześniej, była ona, bo jesteśmy jednym z założycieli o ile sobie przypominam, bo 
pamiętam, że mieliśmy być, ale czy jesteśmy to też do końca nie pamiętam.   
 
Pani Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora ds. Usług Społecznych w  Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie 
Nie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie. Ale były takie założenia, że będziemy rok rocznie wspierać działalność 
spółdzielni. Nie było mowy o jakichś większych dotacjach poza pierwszą dotacją, 
kiedy ta spółdzielnia została utworzona. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Rozumiem pani Skarbnik, że myśmy to przekazali w trzech latach, ale być może, ja 
wiem, że to może pytanie bardziej do państwa, a nie do pani Skarbnik, ile tak 
naprawdę, bo jednak są spółdzielnie socjalne, które stoją na własnych nogach. 
Przynajmniej mam takie informacje, tego rodzaju przykłady w skali kraju. Czy 
mogłoby to być poprzedzone jakąś szerszą analizą ile rzeczywiście trzeba w tę 
spółdzielnię „zapakować”, żeby ona stanęła na własne nogi, a nie co roku dotować 
po 50 tys. zł. W tym kontekście to moje pytanie.     
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tej chwili już nie pamiętam, nie mam tych materiałów. Natomiast w momencie, 
kiedy po raz pierwszy przekazywaliśmy dotację dla Spółdzielni Socjalnej oczywiście 
takie przepływy były robione na okres kilku lat, ale oczywiście nic nie stoi na 
przeszkodzie, żeby te materiały państwu, już uaktualnione, przedstawić. Także do 
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czwartku do sesji przedstawimy uaktualnione dotychczasowe działania Spółdzielni, 
ale również działania na przyszłość.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Dziękuję bardzo.  
  
Pan Artur Szatan – Gdańska Spółdzielnia Socjalna  
Ta dotacja, o której dzisiaj będą państwo decydować to rzeczywiście jest to 
dotacja, która jest tak naprawdę elementem układanki. Natomiast Spółdzielnia 
musi ze swoich środków wygenerować znacznie więcej pieniędzy. W zeszłym roku 
było 200 osób, które przez Spółdzielnię znalazły zatrudnienie w Spółdzielni. 
Aktualnie jest to 120 osób zatrudnionych przez Spółdzielnię, gdzie cały pion 
administracyjny stanowi 3 osoby, w tym jedna na etacie. W związku z tym potrzeby 
są bardzo duże. Natomiast my sami deklarujemy chęć wygenerowania tych środków 
dodatkowych i chętnie porozmawialibyśmy o większej kwocie. Także bardzo 
dziękuję za to pytanie.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Są też spółdzielnie socjalne, które nie przetrwały. Tak jak w Gdyni. Ja oceniam 
pozytywnie to co się dzieje w tej Spółdzielni. Uważam, że te koszty 50 tys. zł. to 
naprawdę nie warto kruszyć kopii, ma na cel społeczny i póki co nie wnoszę do nich 
zastrzeżeń.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję bardzo, czy są jeszcze pytania?  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w 
druku nr 1158. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Marlenę Jasnoch – Zastępcę Dyrektora ds. 
Usług Społecznych w  Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania,  jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1158 – bez poprawek. (Opinia 
nr 48-03/363-18/2014). 
 

PUNKT – 5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1196. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.69.2014). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
zreferowała przedmiotowy projekt uchwały.   
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji, a następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący 
Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały zawartej w druku nr 1196. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor 
Biura Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania,  
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1196 – bez poprawek. (Opinia nr 48-03/364-19/2014). 

 
PUNKT – 6 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia 
pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 
Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 
i ochroną dróg – druk nr 1197. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.70.2014) 
 

Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni w Gdańsku zreferował, w imieniu wnioskodawcy, przedmiotowy projekt 
uchwały.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo. Myśmy się tym tematem zajmowali kilka miesięcy temu z uwagi 
na wątpliwości, które wyniknęły w trakcie naszej dyskusji i wówczas 
postanowiliśmy tą część dotyczącą zajęcia pasa drogowego pod reklamy jeszcze 
szerzej przedyskutować. W tych dyskusjach m. in. pan kierownik brał udział więc 
gdybyśmy mogli, odnosząc się do tych naszych założeń do dyskusji sprzed kilku 
miesięcy powiedzieć, w jakim kierunku ona poszła i taki komentarz od strony 
estetyzacyjnej byśmy poprosili.     
 
Pan Michał Szymański – Kierownik Referatu Estetyzacji Miasta w Wydziale 
Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków 
Na wstępie chciałbym podkreślić, że my jako Referat Estetyzacji Miasta nie 
zajmujemy się stawkami, natomiast zajmujemy się sposobem lokalizacji reklam na 
terenie miasta. Natomiast nie ulega wątpliwości, że stawki w pasach drogowych są 
elementem polityki miasta wobec reklamy. W naszej ocenie, w sytuacji obecnej 
prawnej, w której brak jest faktycznej kontroli nad przestrzenią prywatną i bardzo 
trudna jest egzekucja wskazane jest trzymanie pewnej ilości nośników 
reklamowych na terenach publicznych, ponieważ w innym przypadku one 
zwyczajnie mogą się przenieść na teren prywatny. Oczywiście nie całkowicie, bo 
nie jest to możliwe, ale w jakimś stopniu. Stąd też w naszej ocenie zbyt drastyczne 
podnoszenie stawek w pasach drogowych, przynajmniej w nieruchomościach 
komunalnych, nie jest wskazane. Obecna propozycja Zarządu Dróg i Zieleni takiej 
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podwyżki, można powiedzieć dość trywialnej, wydaje nam się, że jest racjonalna i 
nie spowoduje takich radykalnych ruchów jeżeli chodzi o zmniejszenie 
atrakcyjności pasów drogowych szczególnie porównując z innymi miastami. Więc te 
stawki, w naszej ocenie, są jak najbardziej właściwe. Także pozytywnym aspektem 
jest dodanie nowej kategorii automatów sprzedażowych, bankomatów, ponieważ 
decyduje o tym wzrost zainteresowania lokalizacją tego typu obiektów. Wpływały 
do nas wnioski w tym zakresie. Z uwagi na niewielki obszar, bardzo niewielki bo 
niecały m², jaki zajmują takie obiekty wydaje się, że ta stawka maksymalna jest 
jak najbardziej adekwatna. Patrząc na te zmiany to tereny miejskie są i tak 
atrakcyjne wobec nieruchomości prywatnych w tej sytuacji. Istotne jest również 
dodane kategorii reklamy nowych, ale także szyldy. Mamy w tej chwili do czynienia 
z niepokojącym wzrostem ilości różnego rodzaju szyldów emitujących światło, 
przede wszystkim światło pulsacyjne. Jest to tak problem estetyczny jak też, 
przede wszystkim wydaje mi się, problem bezpieczeństwa ruchu drogowego. Tego 
typu szyldy pojawiają się często w obrębie skrzyżowań z sygnalizacją świetlną i 
potrafią wprowadzać w błąd użytkowników drogi. Więc oceniam te zmiany jako 
pozytywne.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo. Szanowni panowie, rozumiem, że druk jest wam znany ten, który 
jest w tej chwili proponowany. On jest zmieniony w zakresie stawek przede 
wszystkim w odniesieniu do tego o czym rozmawialiśmy kilka miesięcy temu. 
Bardzo prosimy o wasz komentarz do obecnej propozycji.  
 
Pan Artur Pawłowski – Przedstawiciel firmy Ströer Polska 
Panie Przewodniczący, szanowni państwo. Chciałbym się odnieść do 
proponowanych podwyżek cen za reklamy i do propozycji redukcji do trzech 
miesięcy możliwości ekspozycji reklam promujących bezpieczeństwo ruchu 
drogowego. Doskonale zdajemy sobie sprawę, że gro reklam, które są w pasie 
drogowym są pod ścisłą kontrolą zarówno Wydziału Estetyzacji, Wydziału 
Architektury. Tam żadna tablica nie może powstać bez pozwolenia na budowę i bez 
opinii pana Michała Szymańskiego, który jest kierownikiem Działu Estetyzacji, co 
nie zawsze ma miejsce na innych terenach. Tutaj jak pan Michał stwierdził dużo 
trudniej jest kontrolować te reklamy, które są poza pasem drogowym lub poza 
terenami gminnymi. Dlatego uważamy, że te stawki, które obowiązują na terenach 
gminnych w pasach drogowych powinny być wyrazem polityki miasta. Wydaje nam 
się, a zwłaszcza uzasadnienie pana dyrektora wskazuje na to, że jedyną motywacją 
jest osiągnięcie większych przychodów. To nie jest zgodne, moim zdaniem, z 
polityką miasta w tym zakresie, a tym bardziej ograniczenie do 90 dni możliwości 
ekspozycji plakatów promujących bezpieczeństwo w ruchu drogowym. Dotychczas 
odbywało to się w większym wymiarze i to były plakaty przygotowane przez Zarząd 
Dróg i Zieleni i one spełniały bardzo ważną rolę, istotną rolę w informowaniu 
kierowców i bezpieczeństwie. I tutaj, już zupełnie jest to dla nas niezrozumiałe. 
Myśmy spotkali się tu z panem dyrektorem w zeszłym roku zaraz po pierwszej 
Komisji i była burzliwa rozmowa czy wymiana poglądów na ten temat. Myśmy 
przytaczali fakty i liczby mówiące o tym, że w reklamie zewnętrznej mamy znaczny 
odpływ środków do prywatnych terenów. Branża nie ma pieniędzy.    
W dalszej części wypowiedzi Pan A. Pawłowski powiedział m. in.:  
Wnosilibyśmy, żeby przynajmniej utrzymać na dotychczasowym poziomie te stawki. 
Dziękuję bardzo. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo. Czy któryś z panów chciałby coś dodać? Czy któryś z panów 
chciałby skomentować głos branży reklamowej?  
 
Następnie Pan Michał Szymański – Kierownik Referatu Estetyzacji Miasta w 
Wydziale Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków odniósł się do reklam 
promujących bezpieczeństwo ruchu drogowego.  
  
Radna Halina Leman - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Z korespondencji, którą otrzymaliśmy zrozumiałam, że już między państwem jest 
wszystko uzgodnione. Więc panie dyrektorze proszę powiedzieć jaki był przebieg 
tych rozmów.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni w Gdańsku  
Rozmowy rzeczywiście odbywały się w zeszłym roku. Czy one były burzliwe? Raczej 
spokojne były. Państwo wobec wiedzy o tym, że przystępujemy do zmian pewnych 
regulacji stawek w uchwale Rady Miasta, które dotyczyły reklam, oczywiście 
zainteresowałem się tym problemem i przedstawili swoje własne propozycje. Ja w 
tej chwili dokładnych stawek jakie państwo zaproponowali nie przypominam sobie, 
ale generalnie rzecz biorąc one szły nawet w kierunku obniżenia tych stawek, które 
dziś są obowiązujące czyli 2,20 zł na wszystkich kategoriach. Oczywiście rozumiem 
państwa sposób i również się wypowiadałem, że państwo macie prawo do tego. 
Jeszcze sprostuję. To nie były rozmowy biznesowe. My nie jesteśmy partnerem 
biznesowym. Niemniej jednak rozumiemy prywatnego przedsiębiorcę, który chce 
obniżyć swoje koszty. To jest jasne i stawka z punktu widzenia państwa jest 
korzystniejsza jak najniższa. My ze swojej strony starałem się wskazać państwu 
pewne różnice, które są i jak miasto Gdańsk wygląda na tle innych miast w Polsce. 
Przytoczę kilka: Wrocław 4 zł, Katowice 4 zł, Poznań 2,5 zł, Łódź 4 zł, Rzeszów 5 
zł, itd. Oczywiście przyjmując do wiadomości to co państwo żeście przedstawiali to 
jednak doszliśmy do wniosku, że z punktu widzenia jednostki samorządu, która nie 
kieruje się pewnymi biznesowymi … ja tutaj też zaprzeczam temu, że jedynym 
naszym celem jest jakby uzyskanie odpowiednio większego zysku, bo tak do końca 
nie jest, bo myśmy bardziej zaczęli się przyglądać tym innym stawkom, w innych 
miastach. Jednym słowem i podsumowując: celem naszych spotkań było nie tyle 
uzgodnienie do końca wspólnego stanowiska, tak jak to jest przy rozmowach 
biznesowych, ile zaznaczenie swoich propozycji, wysłuchanie argumentacji 
państwa i zrozumienie przyczyn, dla których te argumentacje są przez państwa 
wypowiadane. Mamy oczywiście te stawki i to, o czym pan powiedział, te 90 dni w 
roku kalendarzowym, powtórzę to co powiedział pan Michał Szymański, jest to 
jakaś nasza polityka, też jeżeli chodzi o te stawki, które są tutaj, rozłożone do 
pewnej ogólniejszej nie tylko cenowej, ale i polityki związanej z estetyzacją w 
przestrzeni publicznej miasta. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo.   
 
Pan Artur Pawłowski – Przedstawiciel firmy Ströer Polska 
Odnosząc się jeszcze raz do uzasadnienia pana dyrektora, że stawki w innych 
miastach są wyższe. Powiem tak, w Gdańsku były bardzo wyważone i myślę, że 
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dzięki temu i dzięki porozumieniu pomiędzy niektórymi firmami outdoorowymi 
Gdańsk dzisiaj wygląda o wiele lepiej niż wiele miast w Polsce. Podam tylko jeden 
przykład. Warszawa ma najwyższą stawkę w pasie drogowym i największy bałagan 
w reklamie zewnętrznej. Nie idźmy w tym kierunku, bo to jest zły kierunek. Druga 
odpowiedź na te plakaty o bezpieczeństwie w ruchu drogowy. Zapewne wszyscy 
państwo słuchają Radia Gdańsk. Ostatnio świetna inicjatywa społeczna Radia 
Gdańsk, która promuje bezpieczeństwo. Świetne spoty, które trafiają do 
wszystkich. Dlaczego tablice chcecie zlikwidować? Tego nie rozumiem.     
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś głosy w dyskusji?  
 
Pan Grzegorz Groman – Przedstawiciel firmy AMS 
Chciałem powiedzieć tylko, że poza promowaniem bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym z naszej inicjatywy na nośnikach, które nie zostały sprzedane, a są 
umieszczone w pasie drogowym, prowadzimy także wiele akcji na zlecenie ZDiZ. 
Prowadzimy akcję bezpieczeństwo w ruchu drogowym, która jest dodatkowym 
elementem naszego wspólnego porozumienia. Prowadzimy również akcje na 
zlecenie stowarzyszeń, które dbają o bezpieczeństwo, akcje typu motocykle są 
wszędzie itp. Ograniczając do 90 dni całkowitej promocji bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym ograniczymy dostęp wszystkim instytucjom pozarządowym i miejskim 
promowania się na tych nośnikach, a tym samym zmniejszymy do 90 dni statutowy 
obowiązek zarządcy drogi do promowania bezpieczeństwa w ruchu drogowym.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo. Panie dyrektorze bardzo proszę.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni w Gdańsku  
Odpowiadając. Nie sądzimy, żeby reklama, która jest nawet ograniczona do 90 dni, 
proszę zwrócić uwagę, że to jest łącznie w danym roku kalendarzowym, gdzie 
można reklamować tu 10 dni, tam 15, itd. to jest jedna sprawa. Druga natomiast 
jest to ta, że reklama jest czymś, co jest nie tylko i wyłącznie zadaniem zarządcy 
drogi. To prawda, że jest to pas drogowy, w związku z powyższym zarządca drogi w 
tym pasie wydaje swoje decyzje, ale też pas drogowy jest częścią przestrzeni 
publicznej, w której wszyscy uczestniczymy, wszyscy się znajdujemy. Teraz 
również jedną z dobrych cech, którą chcielibyśmy, żeby w tej przestrzeni, a więc 
również w pasach drogowych to, żeby tam znajdował się pewien ład i m. in. ten 
zapis, o którym zapewne pan kierownik Szymański to potwierdzi, jest takim 
elementem polityki miasta, które chciałoby zapanować nad tą całą sytuacją. 
Jednym słowem nie jesteśmy tylko i wyłącznie od tego, żeby być za 
bezpieczeństwem ruchu drogowego. Jesteśmy także częścią innych polityk miasta, 
które są w pasie drogowym kreowane przez miasto.  
 
Pan Grzegorz Groman – Przedstawiciel firmy AMS 
Ale nad wspomnianym ładem czuwa pan Michał i na każdą decyzję administracyjną 
wydaną w pasie drogowym … 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Nad estetyka, a nie nad ładem.  
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Pan Grzegorz Groman – Przedstawiciel firmy AMS 
Estetyka jest szerszym pojęciem ładu. W każdym bądź razie pan Michał ściśle 
reguluje ilość reklam w pasie drogowym. Co do każdej mówi tak lub nie, bo tego 
wymaga Zarząd Dróg i Zieleni.  
 
Pan Michał Szymański – Kierownik Referatu Estetyzacji Miasta w Wydziale 
Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków 
Jest tyle instrumentów wprowadzania tego ładu i czy też uporządkowania reklam 
na terenie miasta, oczywiście jednym z nich jest to nasze uzgodnienie, natomiast 
są też inne instrumenty, w tym wypadku jest to instrument finansowy. 
W dalszej części wypowiedzi pan Szymański odniósł się do nośników, które się nie 
sprzedają.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddawał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w 
druku nr 1197. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Macieja Radowicza – Zastępcy Dyrektora ds. 
Zarządzania w Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania,  4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1197 – bez 
poprawek. (Opinia nr 48-03/365-20/2014). 
 

PUNKT – 7 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 1198.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.71.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddawał pod głosowanie przyjęcie i 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w druku nr 1198. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania,  jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1198 – bez poprawek. (Opinia 
nr 48-03/366-21/2014). 
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PUNKT – 8 
 
Zaopiniowanie projektu zarządzenia Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
zmian w budżecie Miasta Gdańska na rok 2014 i zmian w planie finansowym 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku na 2014 rok. 
(Dotyczy sprawy: WBMiP-I.3021.27.2014.AR) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła zmianę 
przeznaczenia rezerwy celowej. Powiedziała m. in.  
Proszę państwa zgodnie z ustawą o finansach publicznych Rada uchwala, w 
momencie uchwalania budżetu, rezerwy celowe przeznaczone na wydatki 
inwestycyjne, wydatki bieżące. W związku z pilotażowym Budżetem Obywatelskim 
w roku 2014 zostały zaplanowane dwie rezerwy budżetowe. Jedna rezerwa na 
wydatki bieżące w wysokości 6 mln zł i rezerwa inwestycyjna w wysokości 3 mln zł. 
Po głosowaniu nad poszczególnymi projektami budżetu obywatelskiego zostały 
wyłonione zadania do realizacji i przeznaczenie z poszczególnych rezerw uległo 
zmianie. Obecnie na zadania bieżące, po sklasyfikowaniu poszczególnych 
projektów, przeznaczona będzie kwota 860 tys. zł i te zadania, te projekty 
wyszczególniliśmy państwu w uzasadnieniu. Będą te zadania realizowane przez 
Zarząd Dróg i Zieleni. Natomiast na wydatki inwestycyjne z kwoty 3 mln zł obecnie 
przeznaczone będą środki w wysokości 8 mln 160 tys. zł. Zostały również 
wyszczególnione jednostki, które będą realizowały zadania wyłonione w głosowaniu 
przez mieszkańców Gdańska. Dziękuję bardzo.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie sprawy, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie zmianę przeznaczenia 
rezerwy celowej.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania,  jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała zmianę przeznaczenia rezerwy celowej zaproponowanej przez 
Prezydenta Miasta Gdańska, gdzie z rezerwy celowej na realizację projektów w 
ramach „Budżetu Obywatelskiego 2014 w Gdańsku” zaplanowanej na finansowanie 
zadań bieżących proponuje się przeznaczyć kwotę 5.140.000 zł na pokrycie 
wydatków o charakterze inwestycyjnym. (Opinia nr 48-03/367-22/2014). 
 

PUNKT – 9 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2014 - 2040 – druk nr 1205 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.78.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką.  
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji.   
 

Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Jaki jest powód dokapitalizowania MTG większe niż planowano? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zarząd spółki wystąpił o dokapitalizowanie w wysokości 2 mln 600 tys. zł z 
przeznaczeniem na sfinansowanie zaplanowanych w 2014 roku kolejnych nakładów 
inwestycyjnych. Obejmuje to kwotę 1,5 mln zł z przeznaczeniem na dotację III 
piętra biurowca Amber Expo, aby spółka mogła wydzierżawić te pomieszczenia i 
otrzymywać z tego tytułu przychody w przyszłych latach. Ponadto w związku ze 
sprzedażą, która ma być sfinalizowana jeszcze w tym miesiącu, czy na początku 
kwietnia sprzedażą obiektu przy ul. Beniowskiego i koniecznością przeniesienia 
wyposażenia, które znajduje się w magazynach na ul. Beniowskiego do obiektu 
Amber Expo występuje konieczność wyposażenia magazynów, czyli zakup regałów, 
podnośnika koszykowego i innego wyposażenia na kwotę 1,1 mln zł i te dwa 
wydatki powodują, że występujemy o zwiększenie dokapitalizowania na wniosek 
zarządu spółki MTG. Dziękuję.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
A pożyczka? Dlaczego nie idą komercyjnie?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pożyczka w wysokości 5 mln zł spółka po prostu ma zapotrzebowanie na kapitał 
obrotowy. Jest to przede wszystkim związane z kosztami finansowymi spółki. Na 
działalności podstawowej spółka osiąga przychody w wysokości 2 mln 834 tys. zł. 
Natomiast koszty finansowe są znaczące i na ten moment brak środków w spółce to 
kwota prawie 5 mln zł. Spółka występując o pożyczkę wnosiła do miasta o 5 lat 
karencji czyli o możliwość spłaty pożyczki od 2019 roku. Spółka w ciągu dwóch lat, 
czyli do roku 2021 spłaci pożyczkę w 8 ratach, czyli każdego roku po 4 raty. 
Oczywiście oprocentowanie pożyczki będzie na zasadach komercyjnych, tak jakby 
spółka zaciągała kredyt w banku komercyjnym.   
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Czyli?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Czyli WIBOR + co najmniej 2,5%. Dopiero jak będziemy sporządzać umowę to 
doprecyzujemy dokładnie marżę. Na pewno nie będzie ona niższa niż 2,5%.  
 
Następnie Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
RMG z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji,  poddawał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w druku nr 1205 + 
Autopoprawka. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania,  5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych 
i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 
w druku nr 1205 + Autopoprawka – bez poprawek. (Opinia nr 48-03/368-
23/2014). 

PUNKT – 10 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1206 + 
Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
marca 2014 r. - BRMG-S.0006.79.2014) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji, gdzie radny Wiesław Kamiński poprosił o informację odnośnie kwoty za m² 
za mieszkanie przy transakcji miasta z firmą Górski.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Trzeba by było przeliczyć kwoty. Średnio mieszkanie kosztuje od 200 do 250 tys. zł 
i powierzchnia od 50 do 55 m²  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i Budżetu RM  
Prosiłbym przed sesją o przeliczenie na m². 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji 
poddawał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawartej w druku nr 1206 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania,  jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1206 + Autopoprawka – bez 
poprawek. (Opinia nr 48-03/369-24/2014). 
 

PUNKT – 11 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie szczegółowych warunków udzielania pomocy publicznej przez 
Gminę Miasta Gdańska przedsiębiorcom w zakresie zwolnień z podatku od 
nieruchomości na nową inwestycję w mieście Gdańsku lub na utworzenie 



15 
 

miejsc pracy w związku z nową inwestycją w mieście Gdańsku – druk nr 
1203. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z marca 2014 r. - BRMG-S.0006.76.2014). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Rozumiem, że nie jesteśmy w stanie dzisiaj oszacować, bo nie wiemy o ilości 
parkingów. Rozumiem, że to bardziej pytanie do pani dyrektor Katarzyny Drozd, a  
mówimy o trzech parkingach kubaturowych, ale czy jesteśmy w stanie oszacować 
wartość tego zwolnienia podatkowego w kontekście tych trzech lokalizacji. 
Rozumiem, że jak mówimy o pomocy publicznej to ona jest wymierna.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przeciętnie, jeżeli koszt inwestora na budowę parkingów wyniesie 100 mln zł, 
traktując to jako budowla podatek w skali rocznej to 2% czyli 2 mln rocznie.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Pani teraz szacuje, czy to są prawdziwe koszty tych trzech, czy jednego?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Oczywiście, że to są wszystko szacunki.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
To jest szacunek dla trzech lokalizacji czy dla dwóch?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To są szacunki dla dwóch lokalizacji. W tej chwili to jest chyba kwota szacowana 
przez miasto w granicach 112 mln zł. Oczywiście ta pomoc jest uzależniona od 
wskaźnika dozwolonej pomocy publicznej. Ten wskaźnik dla województwa wynosi 
40% i mnożąc koszty inwestycji, a wskaźnik to inwestor może skorzystać ze 
zwolnienia z podatku w wysokości 40 mln zł. Ponieważ podatek roczny jest to 
kwota, biorąc pod uwagę ten koszt inwestycji, o którym mówiłam, 2 mln zł więc 
razy 20 lat. Liczone według tego wskaźnika intensywności inwestor mógłby 
skorzystać w okresie 20 lat ze zwolnienia z podatku od nieruchomości.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Bardzo dziękuję.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddawał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w 
druku nr 1203. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania,  jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1203 – bez poprawek. (Opinia 
nr 48-03/370-25/2014). 

 
PUNKT – 12 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Społeczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 1193.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z marca 2014 r. - BRMG-S.0006.66.2014). 
 
Pani Ewa Jarowicz- Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
dalszych głosów w dyskusji, poddawał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w druku nr 1193. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Ewę Jarowicz- Przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania,  jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1193 – 
bez poprawek. (Opinia nr 48-03/371-26/2014). 
 
 

PUNKT – 13 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych projektu 
dokumentu Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta – druk nr 1204 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z marca 2014 r. - BRMG-S.0006.77.2014). 
 
Pani Katarzyna Drozd Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej zreferowała, w imieniu wnioskodawcy, przedmiotowy projekt 
uchwały.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji, gdzie głos zabrał przewodniczący, który powiedział m. in.: chciałbym 
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zwrócić uwagę na to, że w projekcie dokumentu piszemy o pewnej otwartości na 
wszystkie osoby, którym Gdańsk jest bliski, stąd moja prośba o to, żeby uwzględnić 
możliwość zgłaszania uwag również przez osoby, które nie są zameldowane w 
Gdańsku i nie prowadzą swojej działalności w Gdańsku. Oczywiście jeżeli chodzi o 
konsultacje w systemie tym elektronicznym jeśli on ma być podobny do tego, który 
był zastosowany przy budżecie obywatelskim to jest to niemożliwe, bo nie 
dysponujemy bazą, która pozwalałaby nam weryfikować mieszkańców, czy 
wiarygodność osób zabierających głos, ale myślę, że nie powinniśmy się zamykać na 
głos mieszkańców metropolii w sprawie dokumentu naszego strategicznego gdyby 
zechcieli go wysłać pocztą elektroniczną. Prosiłbym państwa o otwarcie się na to.   
 
Pani Katarzyna Drozd Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Możemy dopuścić taką możliwość, żeby te uwagi były wysyłane po prostu na adres 
nasz mailowy.  
 
Prof. dr hab. Mariusz Czepczyński – koordynator merytoryczny Strategii 
Rozwoju Gdańska 2030 Plus 
Czyli poza formalnym formularzem możemy też dopuścić możliwość przesyłania 
nam uwag i komentarzy, bo to nie tylko metropolia, ale można mieszkać w 
Warszawie, a pochodzić z Gdańsk, może być nam bliski los, czy można mieszkać 
zagranicą. Więc my jesteśmy na to otwarci oczywiście. Myśleliśmy też o tych 
organizacjach i przedsiębiorstwach, czy one mogą być z Gdańska czy spoza 
Gdańska. Tu weryfikacja tego byłaby dość skomplikowana i myślę, że czasami 
będzie łatwiej zgłosić pewne uwagi na przykład przez Pracodawców Pomorza niż 
poszczególnym pracodawcom. Może będzie im łatwiej. Niech będą instytucje i 
firmy, natomiast osoby fizyczne, ja myślę, że możemy to otworzyć na wszystkich 
mieszkańców świata.  
 
Pani Katarzyna Drozd Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Tak, tylko nie będzie możliwości weryfikacji wtedy tego. Także tutaj formalnie 
będziemy mogli każdego mieszkańca sprawdzić i takie jest założenie, żeby jednak 
zweryfikować, czy to jest mieszkaniec. Natomiast jeżeli otworzymy na wszystkich 
to w takim razie to musiałoby być poza tą formalną procedurą.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Zachęcam do tego, żeby spróbować poza tą formalną procedurą się na to otworzyć, 
bo mogą spłynąć ciekawe głosy choćby z tej grupy mieszkańców, którzy 
wyemigrowali, a nadal są zainteresowani tym co się u nas dzieje. Ja bym jeszcze 
zachęcał do tego, żeby podkreślić tą otwartość. To znaczy nawet jeżeli w sposób 
formalny gdzieś tam jesteśmy zamknięci, bo stosujemy system, który nam na taką 
otwartość nie pozwala to spróbujmy tych ludzi zachęcić i pokazać, że chcemy, żeby 
się wypowiedzieli, bo ich głos może być naprawdę wartościowy, bo pewnie raczej 
życzliwy niż nie życzliwy skoro tracą czas na to, żeby swoją opinię wyrażać, a 
jeżeli krytyczny to też raczej spodziewam się, że to jest krytyka życzliwa niż 
krytyka tylko po to, żeby nam dopiec. Więc myślę, że nie stracimy na tym, że 
poświęcimy czas na przeanalizowanie ich głosów.   
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Pani Katarzyna Drozd Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
My możemy generalnie zmienić jeszcze ten zapis i może on brzmieć tak, że 
dopuszczamy…  
 
Prof. dr hab. Mariusz Czepczyński – koordynator merytoryczny Strategii 
Rozwoju Gdańska 2030 Plus 
Przepraszam, że przerywam, ale czy możemy zrobić tak, że mamy pewną formalną 
procedurę, którą chcemy przeprowadzić, do czego potrzebujemy Rady, ale poza 
formalną procedurą przecież my możemy dalej prowadzić otwarte konsultacje i 
zbierać głosy, także jeżeli my to zapiszemy w uchwale Rady, to nie wiem, czy to 
nam trochę nie zwiąże rąk.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Nie namawiam was do tego, żebyśmy przesadzali z zapisami w uchwale. Nie taki 
jest mój cel. Podkreślam potrzebę otwarcia się poza konsultacjami w ramach Rady 
Miasta, bo działając w oparciu o uchwałę o konsultacjach społecznych możemy ją 
adresować tylko do mieszkańców. To jest rzecz oczywista. Mówię o pewnym 
dodatkowym otwarciu z waszej strony jako zespołu, który konsultacje na bieżąco 
prowadzi. Z takich konkretnych jeszcze pomysłów na to z kim, proponowałbym, 
żebyście się spotkali, to prośba, żeby w tym okresie między tym 14 maja a 13 
czerwca spotkać się z Młodzieżową Radą Miasta, która w ramach tych 30 dni na 
pewno będzie miała swoją sesję, więc gdybyście mogli na tej sesji się pojawić i to z 
nimi przegadać, to było by super.   
 
Prof. dr hab. Mariusz Czepczyński – koordynator merytoryczny Strategii 
Rozwoju Gdańska 2030 Plus 
Ja rozumiem te konsultacje troszeczkę szerzej. Dla mnie te formalne konsultacje 
są tylko częścią konsultacji szerszych i my się możemy z Radą spotkać wcześniej. 
Nie musimy czekać do połowy maja. Tylko ewentualnie wnioski zgłosimy wtedy. 
Jeżeli wpłyną rozsądne głosy modyfikując tą strategię, więc my chcemy się spotkać 
z dziennikarzami gdzieś pewnie niedługo, żeby rozpocząć tą fazę konsultacji  
gotowego projektu, bardzo roboczego projektu przez cały czas, otwartego na 
zmiany i wszyscy chętni niech zgłaszają. Mieszkańcy Gdańska będą mieli tą 
formalną procedurę, niech z tego korzystają. Wszyscy inni niech korzystają z maila 
wysłanego na adres strategii. Chcemy zrobić spotkanie w GOM-ie. Czyli albo 
zrobimy specjalne Walne GOM-u, albo z zarządem GOM-u, gdzie przedstawimy 
naszą strategię rozwoju Gdańska. Z tą metropolią jest tak, że troszkę delikatnie do 
niej podchodziliśmy, bo nie chcieliśmy za dużo narzucać strategii największego 
„brata” metropolii tym pozostałym gminom, ale chcielibyśmy przedstawić im jak 
wygląda nasza wizja i nasza otwartość też na współpracę z nimi. Jeśli mają 
konstruktywne uwagi to świetnie.    
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Bardzo dziękuję. W Biurze Rady Miasta jest oczywiście kontakt do Młodzieżowej 
Rady Miasta, więc prosiłbym, żebyście o tym pamiętali. 
 
Pani Katarzyna Drozd Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Czyli zostaje taka formuła, że formalnie zgłaszane są uwagi przez mieszkańców i 
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przez instytucje, przedsiębiorców z terenu miasta Gdańska, a dodatkowo 
zostawiamy również taką formułę otwartą jeżeli ktoś będzie miał ochotę wnieść 
jakieś uwagi czy sugestie. Ja musiałabym jeszcze z prawnikiem o tym 
porozmawiać, bo z jednej strony narzucamy coś uchwałą Rady Miasta i definiujemy 
jak wyglądają konsultacje społeczne projektu dokumentu to albo trzeba to po 
prostu zmienić w uchwale i otworzyć na wszystkich tak, żeby te formalności zostały 
dopełnione i procedura.   
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że jest to też pewna intencja, przyjęcie tej uchwały ma większe 
znaczenie propagandowe niż faktyczne moim zdaniem. My przyjmując uchwałę o 
konsultacjach społecznych chcemy podkreślić znaczenie jakie przywiązujemy do 
zaproszenia mieszkańców do zaopiniowania tego projektu i pod tym względem to 
jest dobre. Uchwała z 2007 roku o konsultacjach społecznych mówi tylko o 
mieszkańcach Gdańska i w tym też nie ma nic dziwnego, bo my jako organ 
stanowiący możemy odnosić się tylko do mieszkańców tworzących naszą wspólnotę 
samorządową w Gdańsku, której organem stanowiącym jesteśmy. Ale to o czym 
teraz rozmawiamy, to wyjście jeszcze na zewnątrz, te dodatkowe spotkania w 
GOM-ie na przykład, o którym mówił pan profesor, to są wszystko działania 
dodatkowe, które warto podkreślać, żeby mówić, że ten „starszy brat” w 
metropolii czy „największy brat” w metropolii pilnie chce się wsłuchać w głos 
również wszystkich innych, bo to będzie takim faktycznym pokazaniem tego, że 
Gdańsk pełniąc w metropolii wiodącą rolę również jest odpowiedzialnym „bratem” 
i słucha co te „mniejsze rodzeństwo” ma do powiedzenia.  
 
Pani Katarzyna Drozd Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Wydaje mi się, że w tej uchwale z 2007, to leży po naszej stronie, że my 
definiujemy, kto będzie objęty konsultacjami. Ja to jeszcze sprawdzę, ale wydaje 
mi się, że można by było otworzyć jednak to. Jeżeli to jest zgodne z uchwałą to po 
prostu otworzymy na wszystkich i nie będziemy weryfikować.   
 
Prof. dr hab. Mariusz Czepczyński – koordynator merytoryczny Strategii 
Rozwoju Gdańska 2030 Plus 
Myślę, że sama weryfikacja jest drugorzędna. Jeżeli ktoś zgłasza rozsądny pomysł 
to czy on się podpisał Jan Kowalski czy Myszka Miki to jest dla nas mniej istotne. 
Jeśli to jest rozsądny pomysł, z którego chcemy skorzystać, więc jeżeli możemy 
zgodnie z uchwałą sprzed 7 lat robić te konsultacje dla wszystkich, to tak zróbmy i 
nie weryfikujmy. Nie będziemy zamykali furtek na przykład GOM-owi czy innym 
organom. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy są jeszcze jakieś głosy w dyskusji?       
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddawał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartej w 
druku nr 1204. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Katarzynę Drozd – Wiśniewską – p.o. Zastępcy 
Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania,  jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1204 – bez poprawek. (Opinia nr 48-03/372-
27/2014). 

 
PUNKT – 14 

 
Informacja o pracy Powiatowego Urzędu Pracy. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Witam serdecznie panie dyrektorze. Spotkanie z panem ujęliśmy w porządku obrad 
naszego dzisiejszego posiedzenia na prośbę Wiesława Kamińskiego. Nie wiem, czy 
Wiesław Kamiński opuszczając nasze posiedzenie jakoś się panu wytłumaczył z 
tego, że nie będzie słuchał? Czuję się w obowiązku przeprosić za jego nieobecność i 
poprosić o to, żeby przybliżył nam pan działania, które w ostatnim roku 
podejmował Powiatowy Urząd Pracy. Z takich istotnych spraw, na które chcieliśmy 
zwrócić uwagę, a które wyniknęły z naszego poprzedniego posiedzenia, które być 
może może pan uwzględnić w swojej prezentacji, to są sprawy dotyczące doboru 
osób, które są szkolone w ramach szkoleń organizowanych ze środków 
pozostających w dyspozycji Powiatowego Urzędu Pracy. Naszym gościem w 
ubiegłym tygodniu była pani Ewa Sowińska, audytor finansowy, która wspólnie z 
grupą osób organizowała szkolenia dla osób, które podejmować miały pracę w 
Centrach Usług, które się tutaj lokują w Gdańsku, na Wybrzeżu. I mówiła o tym, 
jakie ma bardzo pozytywne doświadczenia z tej pierwszej edycji szkoleń, które 
przeprowadziła. Jak trafnie dobrana została grupa osób, które uczestniczyły w tym 
szkoleniu i jaki miała problem z drugim szkoleniem, gdzie trafiły osoby 
przypadkowe, takie, które de facto nie były zainteresowane tym szkoleniem i 
sugerowała, że jest potrzeba ewaluacji tego. Czy szkolenia adresowane są 
właściwie i być może zmiany w systemie, który spowodowała by, że ten sposób 
adresowania szkoleń będzie bardziej przemyślany. Gdyby zechciał pan na to 
zwrócić uwagę to będziemy wdzięczni.  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
przedstawił w tym temacie prezentację, która stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
Dziękuję bardzo. Proszę państwa jak co roku dyrektor PUP-u przedstawia Radzie 
Miasta informację o sytuacji na lokalnym rynku pracy za miniony rok i chciałbym 
króciutko przedstawić sytuację. Otóż stopa bezrobocia na koniec roku 2013 w 
Gdańsku wyniosła 6,6. Jak państwo widzicie jest to dwukrotnie mniej niż stopa 
bezrobocia w Polsce czy też w województwie pomorskim. Wielkość bezrobocia w 
liczbach bezwzględnych w Gdańsku to jest 13 900 osób. Dla porównania pokazuję 
również jak wygląda wielkość bezrobocia w innych miastach Unii Metropolii 
Polskich i gdzie mniej więcej sytuuje się Gdańsk. Patrząc rok do roku 2013 do 2012 
liczba osób bezrobotnych w Gdańsku wzrosła o 825 osób. Jeśli chodzi o Polskę, a 
szczególnie miasta Unii Metropolii Polskich w zasadzie w większości miast 
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zanotowano niewielkie wzrosty, podobnie jak w Gdańsku. Jedynie w takich 
miastach jak Poznań, Szczecin i Wrocław zanotowano niewielkie spadki. Jak 
wygląda sytuacja na lokalnym rynku pracy? Staramy się popatrzeć na takie 
wskaźniki, które coś nam mogą powiedzieć o tendencjach. Otóż pierwszym z takich 
wskaźników to jest napływ, to są napływy do bezrobocia, czyli liczba osób, które 
rejestrują się w Urzędzie Pracy jako bezrobotne. Tutaj mamy taki pozytywny 
sygnał na poziomie niecałych 3%, ale w roku 2013 zarejestrowało się troszeczkę 
mniej osób niż w roku 2012. Czyli jakby mniej osób stało się bezrobotnymi. Drugi 
czynnik, który chciałem państwu przedstawić to jest pozytywna tendencja, a 
mianowicie zmniejszyła się liczba zwolnień grupowych. Zarówno jeśli chodzi o 
liczbę zakładów pracy w 2012 roku 36 zakładów pracy zgłosiło zwolnienia, 
natomiast już w roku ubiegłym tych zakładów było 22 i tutaj znaczący spadek jeśli 
chodzi o osoby. O ile w 2012 zwolnieniami grupowymi objętych było 1259 osób, o 
tyle w ubiegłym roku 345. Trzeci wskaźnik, który chciałem państwu zaprezentować, 
który świadczyłby, tak jak i poprzedni, o pewnej tendencji zmierzającej do 
poprawy sytuacji na rynku pracy, to jest wzrost podjęć pracy i ten wskaźnik mnie 
osobiście cieszy najbardziej, ponieważ w ubiegłym roku wzrosła liczba osób 
bezrobotnych podejmujących pracę o ponad 20%. To jest moim zdaniem bardzo 
pozytywne. To są takie sygnały. Nie mogę, przedstawiając państwu uczciwie 
sytuację, nie mogę jeszcze odtrąbić sukcesu, że bezrobocie w Gdańsku zaczyna 
spadać, ale mogę państwu powiedzieć, że w tym roku na pewno to nastąpi i w 
przyszłym roku ta tendencja już się utrzyma na dłużej i wejdziemy w fazę spadku 
bezrobocia. Natomiast to są pierwsze takie jaskółki, które zauważyliśmy w 
ubiegłym roku. Co bardzo powinno nas wszystkich cieszyć to to, że w ubiegłym roku 
2013 w porównaniu do 2012 praktycznie w każdym miesiącu liczba osób 
podejmujących pracę była wyższa niż w roku 2012 i co się nigdy wcześniej nie 
zdarzało mieliśmy bardzo duże podjęcia pracy w listopadzie i w grudniu. Tak 
wygląda stopa bezrobocia w ciągu całego 2013 roku. Zaczęło się od 6,8 potem w 
pierwszym kwartale, jak w każdym roku, był okres wzrostu, natomiast już od 
kwietnia w zasadzie cały czas notowaliśmy tendencję spadkową i liczba osób 
bezrobotnych i stopa bezrobocia stopniowo malała. Objęliśmy aktywizacją 
zawodową ponad 3800 osób. Porównując do roku 2012 to było o ok. 8% więcej. Ta 
aktywizacja to są właśnie szkolenia, o których wspomniał pan przewodniczący. To 
jest organizacja staży. To jest wsparcie osób bezrobotnych w postaci dotacji na 
rozpoczęcie działalności gospodarczej. To są też takie działania jak prace 
społecznie użyteczne, prace interwencyjne czy też refundowanie pracodawcom 
kosztów utworzenia nowych miejsc pracy. To są również zajęcia w klubach pracy i 
tutaj skoro była mowa o szkoleniach to chcę powiedzieć, że w naszym urzędzie 
gdańskim organizujemy szkolenia wyłącznie pod potrzeby pracodawców. To znaczy 
musi być najpierw pracodawca, który ma konkretne potrzeby i pod jego 
zamówienie organizujemy szkolenie po to, żeby te osoby, które takie szkolenie 
ukończą nie musiały chodzić po mieście i szukać tej pracy, tylko żeby miały ją już 
w dniu rozpoczęcia szkolenia zagwarantowaną. Mamy na tym polu bardzo duże 
sukcesy, ale też jest wciąż coś do zrobienia. Tan kurs dla branży czy też sektora 
BPO pierwsza edycja to był bezapelacyjny sukces. 93% efektywności co się w 
Urzędach Pracy w Polsce w ogóle nie zdarza, taka efektywność po szkoleniach. 
Natomiast powiedzmy powtórka, czy druga edycja już jakościowo nie była tak 
dobra, ponieważ nie udało się dobrać tak samo dobrych kandydatów jak za 
pierwszym razem. To jest tak jak oglądamy dobry film po raz pierwszy to już 
zrobienie remake czy zrobienie drugiej części, czy trzeciej czy piątej to już nie 
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jest to samo co pierwszej. Myśmy z takimi problemami właśnie żeśmy się zetknęli. 
Być może za szybko ta druga edycja została zorganizowana. Uważam, że przy 
następnych szkoleniach będziemy wykazywali się większą starannością w doborze 
uczestników szkolenia. Zresztą ja jestem zwolennikiem, żeby przy rekrutacji 
uczestniczył zarówno przedstawiciel pracodawcy jak i instytucji szkolącej i 
oczywiście do tego specjalista z urzędu pracy, bo tylko wtedy te rekrutacje mają 
sens i wtedy wszyscy bierzemy, może nie tyle odpowiedzialność, ale wszyscy 
uczestniczymy w tym przedsięwzięciu, żeby pieczołowicie dobrać uczestników. 
Proszę państwa, nie da się zrobić takiego szkolenia, gdzie będzie 100% 
efektywności i wszyscy będą szczęśliwi. To są ludzkie sprawy i zawsze są jakieś 
problemy po drodze więc takie sytuacje mogą występować.   
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Proszę powiedzieć jaką efektywność uznajecie za zadowalającą?     
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Mogę powiedzieć, że na ten rok planujemy, żeby mieć efektywność na poziomie 
powyżej 70% ze wszystkich naszych programów, łącznie ze szkoleniami. W tym 
roku, który się zakończył ta efektywność wynosiła 62,5%. Za chwilę państwu pokażę 
jak PUP w Gdańsku wyglądał w ubiegłym roku na tle innych miast Unii Metropolii 
Polskich. My osiągamy niezłe wyniki. Myślę, że w tym roku będziemy w absolutnej 
czołówce krajowej jeśli chodzi o efektywność po różnych formach aktywizacji.  
 

Radna Halina Leman - członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Efektywność jako zatrudnienie?  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Oczywiście. Efektywność jako zatrudnienie po stażu, po szkoleniu, po innych 
formach aktywizacji, tylko i wyłącznie. W ciągu trzech miesięcy od ukończenia 
danego programu. Powiatowy Urząd Pracy w Gdańsku każdego roku realizuje kilka 
projektów finansowanych ze środków europejskich. Chodzi o to, żebyśmy cały czas 
pozyskiwali środki unijne po to, żeby zwiększać pulę środków dostępnych 
mieszkańcom Gdańska, dlatego że obowiązują nas limity i otrzymujemy środki z 
funduszu pracy według określonego algorytmu. Jeżeli tych środków jest za mało, a 
zawsze jest za mało to należy starać się o środki dodatkowe. Jak państwo widzicie, 
w ubiegłym roku realizowaliśmy jednocześnie 7 różnego rodzaju projektów, które 
miały na celu aktywizację osób bezrobotnych, albo wspieranie aktywizacji osób 
bezrobotnych. Jeśli chodzi o wskaźniki efektywności to średnio w miastach Unii 
Metropolii Polskich obejmuje się 16,8% osób bezrobotnych aktywnymi formami, 
czyli Urzędy Pracy dysponują pieniędzmi, które pozwalają objąć różnymi formami 
aktywizacji te niecałe 17%. My w Gdańsku obejmujemy ponad 22% i jesteśmy zaraz 
za Bydgoszczą, która miała w ubiegłym roku wskaźnik na poziomie 25%. Jeśli 
popatrzymy na efektywność zatrudnieniową to, tak jak już wspomniałem, mieliśmy 
efektywność 62,5% czyli na 10 osób skierowanych na jakąkolwiek formę aktywizacji 
6 osób po tych formach uzyskiwało zatrudnienie. Jesteśmy najtańsi, tzn. mamy 
pierwsze miejsce jeżeli chodzi o efektywność kosztową, bo nie sztuką jest 
zaktywizować osobę bezrobotną, doprowadzić ją do zatrudnienia np. za 25 tys. zł. 
Sztuką jest zrobić to jak najtańszym kosztem, czyli wysoka efektywność, a jak 
najniższe koszty. Na tym polega sztuka i trudność naszej pracy, żeby z jednej 
strony objąć, dać szansę jak największej liczbie osób bezrobotnych. W związku z 
tym te nasze formy muszą być tanie, a z drugiej strony, żeby osiągnąć jak 
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największą efektywność. Nie zawsze to idzie w parze i musimy zawsze jakoś to 
wypośrodkować. Koszt doprowadzenia do zatrudnienia w Łodzi to jest 17 tys. zł, a 
w Gdańsku niespełna 8 tys. zł. Takie są różnice. Jeżeli chodzi o strukturą 
bezrobocia, to przeważają w Gdańsku kobiety. To jest 52,3% i jeśli chodzi o 
strukturę bezrobotnych według wieku to największą grupę stanowią osoby 
pomiędzy 25 a 34 rokiem życia. Największa grupa jest pomiędzy 25 a 44 lata. Jeśli 
chodzi o wykształcenie to największą grupę stanowią osoby z wykształceniem 
gimnazjalnym i poniżej gimnazjalnego, a także ze średnim zawodowym. To jest 
ponad 24 i 23%. To czym Gdańsk różni się od innych miast i to czym różni się PUP w 
Gdańsku od innych PUP-ów to to, że jeżeli w Gdańsku jest bezrobocie, to jest ono 
krótkie. To znaczy mamy zdecydowanie większą liczbę osób bezrobotnych, które 
pozostają bez pracy przez okres do 6 miesięcy, co dla mnie osobiście jest jednym z 
najważniejszych wskaźników jeżeli chodzi o ocenę sytuacji na rynku pracy. My 
mamy w Gdańsku o połowę mniej długotrwale bezrobotnych niż w Polsce, co jest 
bardzo ważne, ponieważ mamy tutaj bezrobocie frykcyjne, które dominuje, w 
związku z tym jest szansa na szybką aktywizację osób, które znajdują się bez pracy 
właśnie w okresie do 6 miesięcy i temu są poświęcone zmiany, których dokonujemy 
w naszym Urzędzie Pracy, a są one ogromne, patrząc na potencjał Urzędów Pracy 
w Polsce. Ostatni slajd przedstawia sytuację jeśli chodzi o bezrobocie w 
poszczególnych dzielnicach. Tym czerwonym kolorem są zaznaczone dzielnice, w 
których zamieszkuje największa liczba mieszkańców bezrobotnych. To są dzielnice 
Śródmieście, Chełm, Wrzeszcz Górny i Orunia. Dziękuję za uwagę.   
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję. Chciałbym dopytać jeszcze o szkolenia. Jak powstaje program szkoleń? 
Czy on jest ustalony na rok z góry? Czy też istnieje taka sytuacja, w której nagle 
pojawia się w Gdańsku potencjalny pracodawca, który mówi potrzebuję ludzi o 
określonym wykształceniu. Wiemy, że takich ludzi w tym momencie nie jesteśmy w 
stanie … trudno ich znaleźć na rynku, ale można by ich wykształcić. Czy jesteśmy w 
stanie wyjść dość elastycznie naprzeciw takiemu potencjalnemu pracodawcy?  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Jest właśnie tak jak pan powiedział. To jest jedna droga, a więc jest pracodawca, 
który potrzebuje specjalistów, nie ma takich specjalistów na rynku, nie ma takich 
specjalistów w ewidencji Urzędu Pracy i stąd rodzi się potrzeba przygotowania dla 
pewnej grupy osób bezrobotnych szkolenia pod oczekiwania pracodawcy. To jest 
jakby jedna możliwość i takie przypadki w naszym Urzędzie mają miejsce. To jest 
jakby jeden element. Drugi element jest taki, otóż przepisy ustawy o promocji 
zatrudnienia w instytucjach rynku pracy nakładają na nas obowiązek sporządzenia 
planu rocznego szkoleń. Niemniej nie jesteśmy w stanie zaplanować wszystkich 
potrzeb, które w ciągu roku mogą się pojawić, zgłoszonych przez pracodawców. W 
związku z tym ten nasz plan roczny szkoleń jest w tym roku na przykład bardzo 
minimalistyczny, bo musimy wywiązać się z obowiązku sporządzania takiego planu, 
ale ujmujemy tam tylko takie szkolenia, na które według naszej wiedzy, na 
podstawie ofert pracy zgłoszonych przez pracodawców będzie zapotrzebowanie i 
my jako Urząd Pracy bierzemy odpowiedzialność za efektywność tych szkoleń. 
Natomiast to o czym pan Przewodniczący wspomniał i o czym ja już też mówiłem, 
tutaj odpowiedzialność jest po obu stronach, ponieważ jeżeli takie szkolenie 
robimy pod potrzeby pracodawcy to chcemy, żeby zagwarantował zatrudnienie tym 
osobom, ponieważ my finansujemy to szkolenie, pod rygorem zażądania od 
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pracodawcy zwrotu kosztów tego szkolenia jeżeli tych osób nie zatrudni po 
szkoleniu, bo my wydajemy pieniądze i chcemy, żeby te pieniądze były wydane 
efektywnie. Trzecia możliwość organizacji szkoleń to są szkolenia na wniosek 
indywidualny złożony przez osobę bezrobotną. W każdym przypadku praktycznie 
jeżeli osoba bezrobotna złoży indywidualny wniosek, bo nie zawsze jest potrzeba 
organizowania szkolenia grupowego dla 12 czy 20 osób, i jest pracodawca, który 
potrzebuje 1 pracownika o określonej specjalności. W związku z tym nie ma sensu 
wydawać pieniędzy na przeszkolenie 10 osób. W takich przypadkach organizujemy 
szkolenie dla tej jednej osoby, finansujemy je, ale pod warunkiem, że pracodawca 
zagwarantuje zatrudnienie tej osoby, tzn. bezrobotny musi wypełnić wniosek i tam 
na tym wniosku jest miejsce dla pracodawcy, gdzie pracodawca potwierdza, że 
jeżeli ta osoba ukończy takie, a nie inne szkolenie to on gwarantuje zatrudnienie i 
też z tym pracodawcą zawieramy umowę, w której on zobowiązuje się do zwrotu 
kosztów tego szkolenia jeżeli by tej osoby nie zatrudnił. Czyli są trzy formy 
organizacji szkoleń.  
 

Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Ten pracodawca, jeżeli zobowiązuje się trudnić tego pracownika to na jakiś termin, 
jak to jest? Czy może być taka sytuacja, że zatrudni go, a po 3 miesiącach zwolni?  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Musi zatrudnić przynajmniej na 6 miesięcy w tym przypadku, takiego szkolenia 
indywidualnego.   
 

Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Chodzi mi o treść tych szkoleń, czy państwo finansujecie też szkolenie takich 
twardych umiejętności, certyfikatów typu spawacza, wszystkie tego rodzaju, 
również takie kosztochłonne?  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Tak.     
 

Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Ale co decyduje, że pokrywacie państwo dany koszt, a co decyduje, że nie.  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Jest jedno kryterium, gwarancja zatrudnienia. Jeżeli jest gwarancja zatrudnienia, 
jeżeli jest potrzeba zatrudnienia człowieka w gospodarce, potrzeba zasilenia 
pracodawcy i on gwarantuje, że zatrudni, to w takiej sytuacji nie wahamy się, 
tylko po prostu wydajemy zgodę. Przecież chodzi oto, żeby jak najwięcej osób jak 
najszybciej podejmowało pracę.  
 

Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Rozumiem, że warunkiem jest to, że jest się w spisie bezrobotnych.  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Proszę państwa my możemy wyłącznie finansować szkolenia osobom bezrobotnym, 
to jest raz. Słusznie pan zapytał czy są jeszcze jakieś kryteria. Są pewne kryteria 
ustawowe. My nie możemy, zgodnie z ustawą sfinansować szkolenia, które by 
przekraczało koszt trzech przeciętnych wynagrodzeń. A więc w granicach ok. 11 
tys. zł. Do tej kwoty możemy szkolenie sfinansować, ale jak państwo widzieli 
średnia efektywność kosztowa w PUP-ie nie przekracza 8 tys. zł ze wszystkich 
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programów. Także my z tym wydawaniem jesteśmy bardzo ostrożni i u nas 
szkolenia i inne formy aktywizacji kosztują najtaniej w Polsce.  
 

Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
Ale dofinansowujecie też państwo, jeżeli coś przekracza tą kwotę i przyszły 
pracownik chce sfinansować część to jest też taka możliwość?  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Oczywiście jest taka możliwość. Jeżeli ktoś chciałby skorzystać ze szkolenia, które 
przekracza nasze możliwości finansowe i kryteria ustawowe to jeżeli dołoży z 
własnej kieszeni to nie widzę przeszkód. 
 

Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG                  
A co jak nie zda certyfikatu? Zwraca koszt szkolenia bezrobotny jeżeli nie zda? 
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Bezrobotny może zwrócić koszty szkolenia tylko w przypadku jeżeli przerwie 
szkolenie z własnej winy. Natomiast jeśli podejmie pracę w trakcie szkolenia, albo 
nie zda egzaminu to ustawa tutaj nie przewiduje zwrotu pieniędzy. 
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
Proszę mi powiedzieć jakie są proporcje pomiędzy szkoleniami otwartymi w ramach 
planu, tymi na zlecenie pracodawców, oraz indywidualnymi. To jest pierwsza 
rzecz, a druga: czy nie wydaje się państwu, że szkolenie osoby indywidualnej jest 
mało ekonomiczne, ponieważ nie dużo się różni wyszkolenie jednej osoby od osób 
8-10. Trzecie pytanie dlaczego jest tak krótki okres czasu pomiędzy wystawieniem 
na stronie oferty dla instytucji szkolących, a terminem zamknięcia składania ofert.  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Dlatego, że gdybyśmy czekali dłużej to te szkolenia nie doszłyby do skutku.   
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
Ale trzy dni to jest bardzo mało. 
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Minimalnie musi być tydzień. I tyle oferty są.  
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
Przygotowanie oferty jest bardzo czasochłonne ze względu na załączniki, które 
państwo wymagacie, certyfikaty itd.   
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Zgoda. Odstępujemy od szkoleń grupowych. Robimy to tylko dlatego, że przepis 
wymaga od nas sporządzania planu. Ja jestem osobiście zwolennikiem 
organizowania szkoleń wyłącznie pod potrzeby pracodawcy. Wyłącznie. W związku 
z tym nie jestem w stanie na początku roku przewidzieć wszystkich potrzeb, które 
pracodawcy w ciągu roku mogą zgłosić. Jest pewne minimum. To jest dosłownie 12 
może szkoleń w tym planie szkoleniowym i to jest wszystko co my zrobimy. Później 
w miarę potrzeb pracodawców ten plan szkoleń będzie korygowany i będzie 
zwiększany o te potrzeby zgłaszane przez pracodawców. Proporcja. W tej chwili 



26 
 

trudno mi powiedzieć szkolenia indywidualne do szkoleń grupowych. Jest początek 
roku.    
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
Lata poprzednie na przykład.  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
W poprzednich te grupowe myślę, że była to większość i w granicach 60 do 40%, ale 
proszę mi dać możliwość sprawdzenia tego, a przy okazji to oczywiście 
przedstawię.   
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
A te indywidualne?   
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Te indywidualne nie zgodziłbym się, że są nieopłacalne dlatego, że na rynku 
funkcjonują instytucje szkoleniowe i te instytucje szkoleniowe oferują wszystkim, 
nie tylko bezrobotnym, ale osobom, które pracują, mają pieniądze, kupno takiego 
szkolenia. My nie organizujemy tego szkolenia tylko dla jednej osoby, tylko my tą 
jedną osobę dokooptowujemy do grupy, która już jest uzbierana z rynku. To nas 
nie kosztuje więcej. To nas kosztuje tyle samo ile by kosztowało szkolenie 
grupowe.  
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
Ja się nie do końca z panem zgodzę, ponieważ ja osobiście przygotowywałam 
ofertę na całą grupę kiedyś i na 1 osobę i koszty, którymi się różniło to szkolenie to 
catering i materiały dydaktyczne czyli ok. 8%.    
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Nie rozumiemy się. My nie robimy szkolenia pod jedną osobę. Szkolenie organizuje 
firma szkoleniowa, która musi … 
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
Ale otrzymują zlecenie na jedną osobę. 
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Otrzymuje zlecenie. Jest kurs na przykład księgowych i on jest organizowany i 
koszt tego szkolenia kosztuje tyle to a tyle i PUP kupuje jedno miejsce na takim 
szkoleniu. Gdybyśmy chcieli kupić szkolenie dla 10 osób zapłacilibyśmy 10 razy 
więcej.   
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
Budżetu RMG 
Nieprawda, bo koszty stałe takie jak dydaktyka na tym szkoleniu czy zajęcia 
praktyczne są bez znaczenia, a to jest główny koszt czy jest 5 osób w grupie czy 10 
czy 1. Wykładowca musi dostać mniej więcej taką samą kwotę.  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Tak, ale my występujemy w roli kupującego szkolenie. Wyjaśniłem, nie wiem co 
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jeszcze mogę powiedzieć.  
 

Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy istnieje taka możliwość wsparcia przedsiębiorcy polegające na częściowym 
sfinansowaniu wynagrodzenia przez jakiś czas tego bezrobotnego, który zostaje 
zatrudniony? Sfinansowanie wynagrodzenia, bądź sfinansowanie ZUS-u. Czy coś 
takiego też istnieje?  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Oczywiście, że istnieje w ramach płac interwencyjnych można pracodawcy 
zrefundować część kosztów jakie poniesie na wynagrodzenie dla osoby bezrobotnej 
plus do tego składki na ubezpieczenie społeczne i tu jest taka możliwość, że może 
to być do wysokości zasiłku dla bezrobotnych, to jest w granicach 800 zł 
miesięcznie przez okres 6 miesięcy i ta refundacja następuje co miesiąc, bądź też 
może to być refundacja na przykład w wysokości najniższej płacy minimalnej, ale 
wówczas refundacja następuje za co drugi miesiąc, czyli jeden miesiąc płaci 
pracodawca, a drugi miesiąc refunduje PUP. Jest taka możliwość. Na razie mogą z 
tego korzystać osoby bezrobotne, mogą być kierowane w ramach tego programu 
osoby bezrobotne albo do 25 roku życia, albo powyżej 50 roku życia, albo osoby 
niepełnosprawne, w pierwszej kolejności. Ale myślę, że w tych grupach można 
znaleźć też dobrego pracownika.    
 

Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy taki pracodawca jest potem też zobowiązany, żeby tego pracownika utrzymać 
przez jakiś czas?  
 

Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku  
Tak. Jeszcze w tej chwili nie jest to wymóg ustawowy, ale na początku czerwca 
wejdą w życie nowe przepisy ustawy o promocji zatrudnienia i tam będzie taki 
wymóg, że pracodawca po okresie refundacji będzie musiał zatrudniać jeszcze 
przez 6 miesięcy już na własny koszt taką osobę. W tej chwili ten przepis nie 
obowiązuje, ale przyznam, że Urząd Pracy w Gdańsku i inne Urzędy Pracy 
wymuszają na pracodawcy taką deklarację, żeby po tym okresie zatrudnił 
przynajmniej na 3 miesiące. Podobnie jest zresztą ze stażami i staże, które 
organizujemy i kierujemy osoby bezrobotne do pracodawcy na 6 miesięcy 
wymagamy, żeby po tym okresie zatrudnił tego stażystę przynajmniej na 3 
miesiące, obojętnie czy to będzie w ramach umowy o pracę, czy umowę zlecenie, 
ale żeby jednak jakieś zatrudnienie było. 
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Nie ma. Bez Wiesława Kamińskiego, ale całkiem 
ciekawa dyskusja nam się wywiązała. Bardzo się cieszę, że odbyliśmy to spotkanie. 
Dziękuję za wszystkie odpowiedzi. W czwartek na sesji ponownie będziemy mieli 
okazję wysłuchać tej prezentacji. Gdyby ewentualnie wtedy mógł pan przedstawić 
te proporcje dotyczące tego ile było szkoleń indywidualnych, a ile grupowych to na 
pewno będzie dla nas interesujące. Dziękuję serdecznie panie dyrektorze.    
  

 
PUNKT – 15 

 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.  
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W związku z tym, że nie było spraw wniesionych i wolnych wniosków, 
Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne 
posiedzenie Komisji. 
 
 

Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.18:05 
 
 
 
 

 
                         Przewodniczący 

                         Komisji Strategii i Budżetu RMG 
 

 

                        Maciej Krupa 
 
 
 
 
 
 
 
 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 
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Stopa bezrobocia

13,4% 13,9%

wg stanu na 31.12.2013r.

6,6%

Polska Woj. Pomorskie Gdańsk
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Wielkość bezrobocia 

13075
13900

Gdańsk

54 842

42 180

24 685

18 552 18 478 17 422
14 233 13 900 13 530 11 332 9 380

Warszawa Łódź Kraków Wrocław Szczecin Lublin Bydgoszcz Gdańsk Poznań Katowice Rzeszów

2012 2013

Wielko ść bezrobocia 
w Miastach Unii Metropolii Polskich

stan na 31.12.2013r.
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Stopy bezrobocia w UMP stan na koniec 2012r. i 2013 r. 
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Sytuacja na lokalnym rynku pracy

Zwolnienia grupowe Podjęcia pracyNapływy
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Podjęcia pracy w latach 2012 - 2013
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Stopa bezrobocia – Gdańsk 2013

7,2%

7,4% 7,4%

7,2%

6,8%

7,0%

6,9%

6,8% 6,8% 6,8%

6,7%

6,6%
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Aktywizacja osób bezrobotnych

3560
3861

WZROST O 8%

Ogółem objęto aktywizacją
(tj. szkolenia, staże, dotacje na rozpoczęcie działalności gospodarczej , prace interwencyjne, prace 

społecznie użyteczne, refundacje stanowisk pracy, Kluby Pracy)

2012 2013

WZROST O 8%
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Aktywizacja osób bezrobotnych

1. „Z angielskim i ICT na Ty” – 90 tyś. zł

2. „Podwy Ŝszanie szans na rynku pracy – szkolenia j ęzykowe dla 
osób dorosłych” – 260 tyś. zł

projekty zrealizowane ze środków Unii Europejskiej

osób dorosłych” – 260 tyś. zł

3. „Druga szansa Gda ńska” – 500 tyś. zł

4. „Szklane Domy” – 270 tyś. zł

5. „Niemiecka solidno ść w kształceniu zawodowym – dobre praktyki 
i wymiana do świadcze ń dla Polski” – 155 tyś. zł

6. „Kadra 2013” – 644 tyś. zł

7. „Kierunek praca  - projekt systemowy” – 8 mln. zł
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Aktywizacja osób bezrobotnych

wskaźniki efektywności

24,9%

22,3% 21,9%

Procentowy udział osób bezrobotnych objętych programami 
rynku pracy w 2013r. w stosunku do ogółu bezrobotnych 

(wg stanu na 31.12.2013r.)
w Miastach Unii Metropolii Polskich

Średnio w miastach UMP:  16,8%

22,3% 21,9%

18,3%
17,0% 16,5% 16,0%

13,4% 13,3%
12,3%

9,5%

Bydgoszcz Gdańsk Rzeszów Wrocław Szczecin Łódź Lublin Kraków Katowice Poznań Warszawa
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Aktywizacja osób bezrobotnych

wskaźniki efektywności

17 483

83,6%

Średnia efektywność zatrudnieniowa w 2013r.
w miastach Unii Metropolii Polskich

Średnia efektywność kosztowa w 2013r.
w miastach Unii Metropolii Polskich

7 879
8 919

9 824 10 086
10 969

12 266 12 570
13 155

13 624
14 201

69,3% 68,7% 67,5%
64,4% 62,5%

60,2%

53,4% 52,6%
48,2% 46,7%
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20,5%
23,0%

13,0%

19,1%

24,4%

wg wykształcenia w %

29,1%

21,8%

19,9%

13,9%

wg wieku w %

52,3
%

wg płci

Struktura bezrobocia w Gdańsku

13,0%

wyższe policealne i śr 
zawodowe

średnie ogól. zasadnicze 
zaw.

gimnazjalne i 
poniżej

10,7%

13,9%
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18-24 25-34 35-44 45-54 55-59 60-64

34,3%

18,2% 20,2%
17,4%

9,9%

do 3 3-6 6-12 12-24 pow. 24

czas pozostawania bez pracy w %

47,7
%

kobiety mężczyźni
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Struktura bezrobocia

53,7%

Długotrwale bezrobotni wg stanu na dzie ń 31.12.2013r. 

53,7%

27,3%

Polska Gdańsk
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Struktura bezrobocia
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